
 

   
 

 

Referat for møde i Fællesbestyrelse 

5. november 2024 Personalestuen i Agerbæk kl. 17.00-19.00 

Mødedeltagere:  

Mette I, Lykke, Stine, Michaela, Johnny, Carsten, Kristian, Henriette, Walther, Mette Q og 

Martin 

Fraværende: Carsten, Lars, Egon 

 

 
1. Godkendelse af dagsorden  

 

2. Nyt fra elevrådet – Agerbæk  
(10 min. - orientering) 

Formand og næstformand er blevet valgt på ny. Skolens 
ledelse mødes med repræsentanterne og aftaler hvilke 
rammer, de kan se sig ind ift. til 
fællesbestyrelsesmøderne. 

3. Nyt fra børnehaven  
(10 min.) 

En pædagogmedhjælper er fratrådt. Indtil der kommer 
en ny, er det Anders, som varetager disse timer. 
 
Fokus på samarbejde med lokale virksomheder.  
Besøg på plejehjemmet og kirken. 
 
Stine og Tenna har deltaget på dialogmøde på Rådhuset – 
fin aften med god dialog mellem børnebyer og politikere 
omkring Varde 2030. 

4.  Henvendelse fra Årre Børnecenter 
om fælles bestyrelsesmøde/-
arrangement og evt. indhold 
(10 min.) 

Der er tilslutning til, at der kan etableres et samarbejde. 
Vigtigt, at der afsættes tid udover de eksisterende 
fællesbestyrelsesmøder. Et arrangement om året. 
 
Evt. temaer til fælles møder: 

- Overgangen til 7.årgang kunne være et godt sted 
at starte. Eller overgange generelt. 

- Det gode samarbejde både ift. skole og 
børnehaver. 
 

Større kendskab til hinanden – ønske at besøge de 
forskellige matrikler.  

5.  Drøftelse af henvendelser om 
rullende skolestart i Starup 
(60 min.) 

Stiller vi alle børn med samme faglige muligheder, når de 
starter på forskellige tidspunkter hen over året? 
 
Dilemmaer og drøftelser: 
Den oprindelige form er over årene ændret?  
Der er elever (efterårsbørnene), der ikke får mulighed for 
at følge deres egen årgang i det videre skoleforløb (efter 
2.kl.), fordi de ikke fagligt er samme sted, som dem, som 
er startet tidligere. 



 
 

 
  

 
Børnehaven ser, at der er stor værdi i den rullende 
skolestart. Sender skolemodne børn afsted i skole. 
 
Plusser og minusser er blevet belyst. 
 
Til næste møde er der brug for, at der hentes data på 
følgende: 

- Hvordan klarer oktober-december børnene sig i 
det videre skoleforløb? 

- Hvad er der ændret i 
undervisningspraksis/ressourcemæssigt over 
årene? Er måden undervisningen planlægges på 
forandret over årene? Evaluering med 
personalet. 

- Hvad er data på at rullende skolestart er at 
foretrækkefor børnene på livets lange bane end 
at alle starter 1.august? Både fagligt og 
trivselsmæssigt. 

- Hvordan ser børnetallet ud de kommende år? 
Hvilken betydning får børnetallet for de 
kommende klasser/hold? 

- Der er ønske om, at der deltager personale fra 
indskolingen fra Starup til næste møde, som kan 
fortælle om udviklingen over de seneste år. 

 

6. Evaluering af fælleslukning i SFO og 
Børnehave i Starup 
(15 min) 

Flyttes til næste møde. 

7. Orientering om projektet 
”Fælles om ungelivet” 

Undersøgelse blandt de 13 til 18-årige i Varde Kommune. 
Agerbæk er udvalgt som pilotskole i kommunen. 
 
Der vil i foråret være et møde, hvor der kigges ind i data 
sammen med konsulenter fra kommunen, hvor der gerne 
skal være forældre med fra fællesbestyrelsen. Ledelsen 
melder datoen ud til bestyrelsen, så snart den er kendt. 

8.  Idrætstalentlinjen i udskolingen på 
Agerbæk Skole 

Timerne er placeret i skoletiden. Der ses i øjeblikket en 
tendens til at eleverne vælger fra uge til uge, hvad de 
helst vil. Martin orienterer forældrene om, at 
tilmeldingen er bindende.  

9. Evaluering af overgang til 7. klasse 
(15 min.) 

Elever, forældre og skole har evalueret på overgang og 
opstart til 7.kl. Der er mange positive tilbagemeldinger. 

10. Evt.  

 

 



 
 

 
  

 


